
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 28. juni 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 171

På baggrund af artiklen ”Private virksomheder får færre opfindelse ud af uni-

versiteterne”, Berlingske den 26. juni 2018 bedes ministeren svare på følgen-

de spørgsmål:

Hvad vil ministeren helt konkret tage initiativ til, for at private virksomheder og

universiteterne har mulighed for igen at øge samarbejdet om forskning, der el-

lers er faldet de seneste år?

Hvilke initiativer vil ministeren tage for især at øge de små og mellemstore

virksomheders forskning og udvikling herunder teknologiinvesteringer i samar-

bejde med vidensleverandører som bl.a. universiteterne, erhvervsakademier-

ne og GTS-institutterne?

Hvad er ministerens kommentar til, at antallet af opfindelser og patenter fra

universiteterne er faldet de seneste år, og at både universiteter og DI peger

på, at det skydes regeringens nedskæringer på bl.a. universiteterne og på

forskningen?

Er ministeren bekymret for denne udvikling?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christine Antorini (S).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christine.Antorini@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Christine Antorini

formand
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